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KVALITNÍ A DOBŘE FUNGUJÍCÍ INFRASTRUKTURA je hybnou silou ekonomiky 

každého státu a základem prosperity každé společnosti. Zatímco potřeby investic do infrastruktury 

neustále rostou, jejich financování čelí řadě výzev, ať již z důvodu omezení veřejných rozpočtů nebo 

nedostatku dlouhodobých úvěrů díky striktnější bankovní regulaci či nákladnější environmentální 

politice.  

» LƴǾŜǎǘƻǾłƴƝ Řƻ ǾŜǌŜƧƴŞ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ ǎŜ ƳŠƴƝ  

V době ekonomického útlumu si více než kdy jindy uvědomujeme nutnost výdajové střídmosti z důvodu 

nedostatku rozpočtových prostředků státu. Pro zachování kontinuity při budování infrastruktury 

v takovém období je klíčové, aby stát investoval efektivně a promyšleně, tedy aby ƛƴǾŜǎǘƻǾŀƭ ŎƘȅǘǌŜ.  

 

CHYTRÉ INVESTICE DO INFRASTRUKTURY mohou přinést státu vysokou 

návratnost, a to nejen ve formě okamžitého finančního posílení ekonomiky, ale zejména ve formě 

dlouhodobého ekonomického růstu, vzniku nových pracovních příležitostí, zvýšení 

konkurenceschopnosti regionů, přílivu investičního kapitálu a rychlejší přepravy zboží a osob. Především 

však tyto investice zvyšují obecnou kvalitu života obyvatel dané země.  

» Hledání nových zdrojů financování je pouze jedna strana mince. Druhou stranou stejné mince je  

HLEDÁNÍ CESTY K VYŠŠÍ EFEKTIVITĚ V CELÉM INVESTIČNÍM CYKLU. 
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Poslání 
Asociace pro rozvoj infrastruktury (ARI) působí jako think-tank soukromého sektoru pro oblast veřejné 

infrastruktury ČR sjednocující zájmy a názory významných subjektů a dodavatelů projektové a inženýrské 

přípravy, stavební realizace, správy a údržby, financování a poradenství.  

ARI formou odborných ŘƛǎƪǳȊƝΣ ƴłǾǊƘǻ ŀ ŘƻǇƻǊǳőŜƴƝ ǇǊƻŀƪǘƛǾƴŠ prosazuje Ƨŀǎƴł ǇǊŀǾƛŘƭŀ plánování, 

veřejného zadávání a řízení transparentních smluvních vztahů ǇƻŘƭŜ ƻǎǾŠŘőŜƴŞ ƳŜȊƛƴłǊƻŘƴƝ ŘƻōǊŞ 

praxe, která umožní dlouhodobě udržitelný rozvoj veřejné infrastruktury ČR a kvalitativní růst 

dodavatelského sektoru posilováním know-how a společenské odpovědnosti. ARI také propaguje 

ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾƴƝ ƳŜǘƻŘȅ ȊŀŘłǾłƴƝ ŀ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝ, které umožní dlouhodobě udržitelný rozvoj veřejné 

infrastruktury ČR. 

Dlouhodobé cíle 
ARI prosazuje procesy, postupy a metody vedoucí k efektivnějšímu, systematickému a dostatečnému 

rozvoji a obnově infrastruktury v ČR. Jmenovitě má ARI tři dlouhodobé cíle: 

I. Zásadní zvýšení efektivity při obnově a rozvoji veřejné infrastruktury v ČR. 

II. Prosazení alternativních metod zadávání a financování veřejné infrastruktury. 

III. Podpora smysluplných projektů realizovaných podle dobré mezinárodní praxe. 

V roce 2017 
ARI se bude věnovat následujícím tématům: 

I. Vzniku ƳŜǘƻŘƛƪ ȊŀŘłǾłƴƝ ȊŀƳŠǌŜƴŞ ƴŀ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ na (i) projekt-inženýrskou činnost a  
(ii) stavební činnost k novému ZZVZ. 

II. Návrhu ƪƻƴŎŜǇőƴƝ ȊƳŠƴȅ ǇƻǾƻƭƻǾŀŎƝŎƘ ǇǊƻŎŜǎǻ ƴƻǾŜƭƻǳ 416/2009 o urychlení výstavby 
infrastruktury.  

III. Fázovému zavedŜƴƝ .La Řƻ ǇǌƝǇǊŀǾȅ ŀ ǊŜŀƭƛȊŀŎŜ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ Ǿ 2w, kdy ARI podpoří 
názorové a zájmové sjednocení při vzniku metodických dokumentů a zajistí přenos zahraniční 
dobré praxe. 

IV. Podpoře přípravy koncepce ǾȅǎƻƪƻǊȅŎƘƭƻǎǘƴƝŎƘ ǘǊŀǘƝ v ČR.  

V. Zavedení ƳŜȊƛƴłǊƻŘƴƝŎƘ ǎƳƭǳǾƴƝŎƘ ǎǘŀƴŘŀǊŘǻ CL5L/ pro projekty dopravní infrastruktury. 

VI. Propagaci využití ƪƻƴŎŜǎƴƝƘƻ ƳƻŘŜƭǳ ǇǊƻ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊƴƝŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǻ rezortu 
dopravy a také v oblasti sociální péče na úrovni krajů, měst a obcí. 

VII. Vzniku ƴłǊƻŘƴƝƘƻ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊƴƝƘƻ Ǉƭłƴǳ ČR a využití ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ ƴłǎǘǊƻƧǻ 9¦. 

Přestože je většina činnosti ARI zaměřena zejména na sektor dopravy, mezi naše priority patří také 

spolupráce se samosprávnými celky v oblasti sociální, vzdělávací a environmentální infrastruktury. 
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Seznam členů 

!wL Ƴł 53 ƛƴǎǘƛǘǳŎƛƻƴłƭƴƝŎƘ őƭŜƴǻ ς  ǾŜŘƻǳŎƝŎƘ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭǻ Ǿ ǌŀŘŠ ƻōƭŀǎǘƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ  

Infrastrukturní dodavatelé 

správci, operátoři  

 

» COLAS CZ | ČEPS | Eltodo | Eurovia | FRAM Consult | HBH Projekt | Hochtief CZ | Chládek a Tintěra |  

IBR Consulting | Infram | Metrostav | Mott MacDonald | Pragoprojekt | RIB stavební software | Saferoad 

| Sentient | SG Geotechnika | SMP CZ | Strabag | Sudop-Group | Sweco Hydroprojekt | Valbek-EU 

Finanční instituce » Česká spořitelna | ČSOB | Komerční banka | Meridiam 

Poradci » AK Salmon | Deloitte | CMS | EUFC CZ | GrECo JLT | Havel Holásek & Partners | Integra Consulting | JŠK | 

Kinstellar | KPMG | Kruták & Partners | MT Legal | NEWTON Business Development | 

PricewaterhouseCoopers | Vostárek & Komeiserová | White & Case 

Honorární členové » Francouzské velvyslanectví v Praze | BCC – Britská obchodní komora v Praze | CACE – Česká asociace 

konzultačních inženýrů | VŠE – Fakulta financí a účetnictví | ČVUT – Fakulta stavební | Mendelova 

univerzita v Brně – Provozně ekonomická fakulta | EEIP – Prof. Ing. Michal Mejstřík, CSc | Odborná rada 

pro BIM | Centrum AdMas při VUT Brno – Fakulta stavební | Univerzita Karlova | AFI – Sdružení pro 

zahraniční investice 

Mediální partner » KONSTRUKCE Media 

ARI je členem » CACE – Česká asociace konzultační inženýrů | UNECE – Evropská hospodářská komise OSN – v týmu 

specialistů na PPP | DRBF – Dispute Resolution Board Foundation – zastoupena JUDr. Lukášem Klee, Ph.D. 

| BCC – Britská obchodní komora v Praze | Platforma pro transparentní zakázky | Odborná rada pro BIM | 

AFI – Sdružení pro zahraniční investice 

Vedení 

» ¢ƻƳłǑ W!b9.!, Prezident ARI 

» Gabriela ~±!b/!wh±#, Public Relations 

» Andrej G![29bYh, Business Development Director – Centrum pro rozvojové trhy 

» YŀǘŜǌƛƴŀ twhwhYh±#, Back Office 

Řídící výbor je stálým zástupcem členů Asociace, který dohlíží na její činnost. Je to statutární a 

výkonný orgán volený na valné hromadě na dvouleté období. Jeho členové na období 2016-17 jsou: 

» WƻǎŜŦ I[!±L2Y!, předseda Partner, Havel, Holásek & Partners AK 

» Marcel BABCZYNSKI  Ředitel infrastrukturního poradenství, ČS, Erste Bank 

» Petr DOVOLIL Senior Consultant, Mott MacDonald 

» tŜǘǊ y9½#2  Specialista na strukturované projekty, Metrostav 

» Wŀƴ ¢whW#Y  Ředitel strukturovaného a projektového financování, ČSOB 

» Wŀƴŀ a!¸9wh±# Manažer speciálních projektů a EU relations, EUFC 

» Roman LENNER Jednatel společnosti, Valbek 
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Odborné diskuze u kulatého stolu 

              
 

19. 29wVNA2017: ARI ve spolupráci se SFDI uspořádala na půdě SFDI ƻŘōƻǊƴȇ ǿƻǊƪǎƘƻǇ ƴŀ ǘŞƳŀ 

ǇǊŀƪǘƛŎƪȇŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ǾȅǳȌƛǘƝƳ .La ǳ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊƴƝŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǻ Ǿ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛŎŜ. Jedná se o první 

ze série čtvrtletních workshopů, jejichž cílem bude pravidelně sdílet a diskutovat praktické zkušenosti 

vzájemně mezi zástupci projekčních, inženýrských a stavebních společností se zástupci rezortu dopravy, 

SFDI a investorských organizací. 

 7. 29w±b! 2017: ARI uspořádala ve spolupráci se {ǘłǘƴƝƳ ŦƻƴŘŜƳ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ ό{C5I) 

odbornou debatu u kulatého stolu k tématu SǘǊŀǘŜƎƛŜ ȊŀǾŜŘŜƴƝ .La Řƻ ǇǌƝǇǊŀǾȅΣ ǾȇǎǘŀǾōȅ ŀ ǎǇǊłǾȅ 

ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ Ǿ 2wΦ ARI podporuje SFDI v systémovém a efektivním zavedení digitálních 

technologií v sektoru dopravní infrastruktury s využitím dobré mezinárodní praxe a současných 

praktických zkušeností z Německa. 

 

 

 

 
30. LEDNA 2017: Na půdě Ministerstva dopravy ČR proběhla předběžná ǘǊȌƴƝ ƪƻƴȊǳƭǘŀŎŜ ƪ ȊŀŘłǾŀŎƝƳǳ 

ǌƝȊŜƴƝ ƴŀ ȊŀŘłƴƝ ǾŜǌŜƧƴŞ ȊŀƪłȊƪȅ ǎ ǇǌŜŘǇƻƪƭłŘŀƴȇƳ ƴłȊǾŜƳ α{ǘǳŘƛŜ ǇǊƻǾŜŘƛǘŜƭƴƻǎǘƛ ǾȅǎƻƪƻǊȅŎƘƭƻǎǘƴƝ 

trati Praha ς Brno ς .ǌŜŎƭŀǾά, kterou uspořádala a moderovala ARI na požádání Správy železniční 

dopravní cesty. Zástupci 12 potencionálních dodavatelů si vyslechli prezentaci SŽDC o předpokládaném 

rozsahu plnění, záměru zadání veřejné zakázky, kvalifikačních kritériích a předpokládané ceně. Výstupem 

byla diskuze a písemné připomínky s komentáři a doporučeními soukromého sektoru. 

 

 
7. PROSINCE 2016: ARI uspořádala diskuzi s profesorem Andrew McNaughtonem, technickým ředitelem 

High Speed Two Ltd., současným předsedou UIC (International Railway Union) Inter City and High Speed 

Forum a podpředsedou EU Transport Advisory Group v letech 2006-2013. Cílem diskuze bylo 

zprostředkovat mezinárodní zkušenosti s plánováním a přípravou vysokorychlostních tratí ve světě. 

Názory profesora McNaughtona na vybraná témata přináší ARI v interview, které vzniklo na 

Velvyslanectví Spojeného království Velké Británie a Severního Irska. 

 

 

16. LISTOPADU 2016: ARI ve spolupráci se Státním fondem dopravní infrastruktury (SFDI) za účasti 

zástupců Evropské komise, EIB a JASPERS, uspořádali odbornou debatu u kulatého stolu k tématu 

buŘƻǳŎƴƻǎǘƛ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ Ǿ 2w. Cílem debaty bylo otevřeně diskutovat o 

možnostech rozpočtu České republiky, plánech Evropské komise a evropských trendech ve financování 

rozvoje a údržby dopravní infrastruktury. 

Ze závěrů diskuze vyplynulo, že po skončení OPD II po roce 2020 dojde k výpadku investičního 

financování ve výši přes 40 miliard Kč ročně. Jediným zdrojem zajištění udržitelné investiční činnosti bude 

model PPP za využitím finančních nástrojů EU (v podobě garancí na projektová rizika). 

 

 

14. yNWb! 2016: ARI a Velvyslanectví Spolkové republiky Německo v Praze ve spolupráci s 

Ministerstvem dopravy ČR pořádali odbornou debatu u kulatého stolu o strategii 

výstavby velkých infrastrukturních projektů v rámci rozpočtu a podle plánu nově 

prosazovanou německou vládou. Na kulatém stole, pod názvem w9Chwa¸ ± b=a9/Y; 

LbCw!{¢w¦Y¢¦y9 ς bƻǾȇ ǇǌƝǎǘǳǇ ƪ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛ ǾŜƭƪȇŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǻ, byly prezentovány Závěry 

"Komise pro reformu výstavbu velkých projektů” Spolkového ministerstva dopravy.  

 

http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/zkusenosti-s-pripravou-narodni-strategie-vrt-v-cr/
http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/reformy-v-nemecke-infrastrukture/
http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/budoucnost-financovani-dopravni-infrastruktury-cr/
http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/zkusenosti-s-pripravou-narodni-strategie-vrt-v-cr/
http://www.ceskainfrastruktura.cz/akce/predbezna-trzni-konzultace-k-vrt-praha-brno-breclav/
http://www.ceskainfrastruktura.cz/temata/exekutivni-shrnuti-zpravy-reformni-komise/
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13. ½#yN нлмс: Ministerstvo dopravy ČR a Státní fond dopravní infrastruktury ve spolupráci s ARI pořádali 

odbornou debatu u kulatého stolu pod názvem D4 - Market Sounding Round Table Mandates for PPP 

Advisors to the State.   

 

 

 20. 29w±b! нлмс: ARI ve spolupráci s Ministerstvem dopravy ČR a Ministerstvem životního prostředí ČR 

uspořádala diskuzní jednání zástupců rezortů, odborníků JASPERS a zahraničních hostů na téma „5ƻōǊŞ 

ŜǾǊƻǇǎƪł ǇǊŀȄŜ ǇƻǎǳȊƻǾłƴƝ 9L! ŀ ƪƭƛƳŀǘƛŎƪȇŎƘ ȊƳŠƴ“. Společným zájmem ARI-MD-MŽP je formulovat 

dobrou praxi při posuzování environmentálních vlivů tak, aby se do budoucna zvýšila efektivita přípravy a 

výstavby dopravní infrastruktury v ČR a předešlo se potenciálním komplikacím. 

 19. DUBNA 2016: ARI spolu s CzBIM ve spolupráci s MDČR a ŘSD uspořádali odbornou debatu u kulatého 

stolu s názvem „tƻǘŜƴŎƛłƭ ǾȅǳȌƛǘƝ .La Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ 2w“ o zavedení BIM do přípravy, 

realizace a správy dopravní infrastruktury v ČR. Společným zájmem ARI-CzBIM spolu s rezortem dopravy, 

je zvýšit efektivitu přípravy, výstavby a dlouhodobé správy dopravní infrastruktury na úroveň 

mezinárodní dobré praxe.  

  

LISTOPAD 2015: Proběhly ƻŘōƻǊƴŞ ŘƛǎƪǳȊŜ ƴŀ ǘŞƳŀΥ YǾŀƭƛŦƛƪŀőƴƝ ǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘȅ ȊŀƪłȊŜƪ ƴŀ ǎǘŀǾŜōƴƝ 

őƛƴƴƻǎǘ, ke kterým bylo následně vydáno stanovisko ARI (ZDE).  
 

 

нфΦ ½!yN нлмрΥ ARI a CACE uspořádali ve spolupráci s ŘSD a SFDI odbornou debatu u 

kulatého stolu k tématu dalšího zavádění a ƭŜǇǑƝƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ ǎǘŀƴŘŀǊŘǻ CL5L/ v resortu 

Ministerstva dopravy v ČR. Cílem debaty bylo představit ƴƻǾȇ ǇǌŜƪƭŀŘ 2ŜǊǾŜƴŞ ŀ ¿ƭǳǘŞ 

knihy FIDIC, včetně nových zvláštních obchodních podmínek. Kulatý stůl byl doplněn o 

diskuzi na téma změn díla v průběhu realizace. 

Výsledkem dvouleté spolupráce ARI, CACE, ŘSD, SFDI je vydání nového oficiálního 

překladu Všeobecných obchodních podmínek Červené knihy FIDIC (zde) a Zvláštních 

obchodních podmínek k Červené knize FIDIC platných pro rezort MD ČR od 1. 2. 2016. 

 нфΦ 29w±b! нлмрΥ ARI uspořádala ve spolupráci s ministerstvem dopravy diskuzi u kulatého stolu za 

účelem testování poradenského trhu na téma ¢ŜƴŘǊ ƴŀ ttt ǇƻǊŀŘŎŜ ǎǘłǘǳ ƴŀ ǇǌƝǇǊŀǾǳ ŀ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛ 

ǇƛƭƻǘƴƝƘƻ ttt ǇǊƻƧŜƪǘǳ wп. Diskuze se účastnilo přes 40 účastníků (více).  

V návaznosti na závěry diskuze ARI vydala své stanovisko v podobě shrnutí a 

doporučení. Hlavním doporučením je ǇƻǳȌƛǘƝ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪŞ ǾȇƘƻŘƴƻǎǘƛ Ƨŀƪƻ 

ƘƻŘƴƻǘƝŎƝƘƻ ƪǊƛǘŞǊƛŀ zaměřeného na hodnocení kvality přístupu k přípravě projektu a 

hodnocení expertního týmu konsorcia poradců. Stanovisko obsahuje ǇǌƝƭohu v őŜǎƪŞƳ 

jazyce, která prakticky demonstruje způsob hodnocení kvality podle dobré 

mezinárodní praxe. 

http://www.ceskainfrastruktura.cz/wp-content/uploads/2015/12/151214-ARI-doporuceni-RSD-ke-kvalifikaci.pdf
file:///C:/Users/Gabriela/Downloads/cace.cz/fidic-publikace.php
http://www.ceskainfrastruktura.cz/akce/kulaty-stul-k-testovani-trhu-mandat-pro-ppp-poradce-statu/
http://www.ceskainfrastruktura.cz/akce/kulaty-stul-k-testovani-trhu-mandat-pro-ppp-poradce-statu/
http://www.ceskainfrastruktura.cz/wp-content/uploads/2015/07/150707-ARI-Stanovisko-k-VZ-na-PPP-poradce-en.pdf
http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/standardy-fidic-v-cr-mezinarodni-smluvni-standardy-ve-vystavbe/
http://www.pjpk.cz/OP/Zvlastni_OP.pdf
http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/eia-dobra-evropska-praxe/
http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/bim-v-oblasti-di/
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 10. DUBNA 2015: Yǳƭŀǘȇ ǎǘǻƭ !wL ƻ ƳŜǘƻŘłŎƘ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪŞ ǾȇƘƻŘƴƻǎǘƛ – kulatý stůl pořádaný 

ve spolupráci s Velvyslanectvím Nizozemského království a Ministerstvem dopravy ČR. Cílem je 

představení zahraničních zkušeností a praxe s metodami hodnocení kvality nabídek – Best Value 

Procurement (BVP) a Most Economically Advantageous Tendering (MEAT).  

 24. .y9½b! 2015: Infrastructure Finance Round Table - Success Stories in UK Rail Sector – kulatý stůl 

pořádaný ve spolupráci s Britskou ambasádou a Ministerstvem dopravy ČR s cílem představit úspěšné 

projekty a zkušenosti s realizací železničních projektů formou PPP ve Velké Británii. 

29/1/15 ARI iniciovala ǾȅǇƻǌłŘłƴƝ ǇǌƛǇƻƳƝƴŜƪ ƪ ƴƻǾŞƳǳ ǇǌŜƪƭŀŘǳ őŜǊǾŜƴŞ ŀ ȌƭǳǘŞ ƪƴƛƘȅ CL5L/, které proběhlo 

na SFDI za účasti členů ARI, SVS a CACE. 

15/1/15 Proběhla ±ŀƭƴł ƘǊƻƳŀŘŀ !wL Ȋŀ Ǌƻƪ нлмп a seminář Alaina Goudsmeta na téma „Dream Team ς 

Leadership Development“. 

11/12/14 Infrastructure Finance Round Table (kulatý stůl v anglickém jazyce na téma infrastrukturního 

financování) za účasti zahraničních zástupců Societé Générále a Mott MacDonald. 

5/11/14 Yǳƭŀǘȇ ǎǘǻƭ !wL-/!/9 ƴŀ ǘŞƳŀΥ !ŘƧǳŘƛƪŀŎŜΥ tǌŜŘŎƘłȊŜƴƝ ǎǇƻǊǻƳ ǾŜ ǾȇǎǘŀǾōŠ ŀ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾƴƝ ǌŜǑŜƴƝ  

Kulatého stolu se účastnil James Perry, prezident DRBF (Dispute Resolution Board Foundation) a Igor 

Toth, zástupce SACE (Slovenské Asociace Konzultačních Inženýrů). 

30/10/14 Yǳƭŀǘȇ ǎǘǻƭ !wL-CACE a {C5L ƴŀ ǘŞƳŀ ƻǇǘƛƳłƭƴƝƘƻ ȊŀŘłǾłƴƝ ƳŜǘƻŘƻǳ 5. ŘƻǇǊŀǾƴƝ ǎǘŀǾōȅ 2w 

Kulatého stolu, pořádaného ve spolupráci se SFDI, se zúčastnilo 45 zástupců SFDI, ŘSD, SŽDC a členů ARI 

a CACE, včetně Pavola Kováčika, investičního ředitele slovenské NDS. 

10/9/14 Yǳƭŀǘȇ ǎǘǻƭ !wL-/!/9 ƴŀ ǘŞƳŀΥ wƻƭŜ ǎǇǊłǾŎŜ ǎǘŀǾōȅ ŘƭŜ CL5L/ 

ARI ve spolupráci s CACE moderovaly diskuzi zástupců SFDI, SŽDC a členů ARI a CACE nad principy 

fungování, neutrality a nezávislosti, motivací a odpovědností správce stavby v pojetí smluv FIDIC.  

19/6/14 Yǳƭŀǘȇ ǎǘǻƭ !wLΥ 59{LDb ϧ .¦ILD ς ǾȇƘƻŘȅ ŀ ƴŜǾȇƘƻŘȅΣ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ȊŜ {ƭƻǾŜƴǎƪŀ 

Diskuze na téma zadávání výstavbových projektů metodou Design-Build, které se zúčastnil ministr 

dopravy ČR Antonín Prachař, zástupci SFDI, ŘSD a členové ARI.  

18/6/14 Yǳƭŀǘȇ ǎǘǻƭ !wL ƴŀ ƪǊŀƧƛ ±ȅǎƻőƛƴŀΥ AlterƴŀǘƛǾƴƝ ƳƻŘŜƭȅ ȊŀŘłǾłƴƝ ŀ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ 

ARI podporuje regionální rozvoj a šíření dobré praxe v oblasti veřejné infrastruktury. 

17-29/4/14 

 

/./Υ {ŜǘƪłƴƝ ǎ ƴƻǾȇƳƛ ƳƛƴƛǎǘǊȅ ǾƭłŘȅ 2w: Daniel Herman, ministr kultury ČR, !ƴǘƻƴƝƴ tǊŀŎƘŀǌ, ministr 

dopravy ČR, ±ŠǊŀ WƻǳǊƻǾł, ministryně pro místní rozvoj ČR 

11/3/14 YƭǳōƻǾł ŘƛǎƪǳȊŜ ƴŀ ǘŞƳŀ αyƝȊŜƴƝ ǊƛȊƛƪ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊƴƝŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǻά 

Diskuzi vedl Lubor Kunc, Project Finance Advisory společnosti Aon - člen ARI a představil základní 

nástroje a úskalí při řízení projektových rizik včetně praktického využití.  

27/11/13 YƭǳōƻǾł ŘƛǎƪǳȊŜ ƴŀ ǘŞƳŀ α5ƻƳƻǾȅ ǇǊƻ ǎŜƴƛƻǊȅΥ ǎƻǳőŀǎƴȇ ǎǘŀǾ ŀ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛά 

Diskutován byl stav trhu, příležitostí, zájmy a možnosti dodavatelů a investorů. 

30/10/13 

 

YƭǳōƻǾł ŘƛǎƪǳȊŜ Ǿ /./ ƴŀ ǘŞƳŀ αLƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊƴƝ ǇǊƻƧŜƪǘȅ ƴłǊƻŘƴƝƘƻ ǾȇȊƴŀƳǳά 

±ƭŀƪƻǾŞ ǎǇƻƧŜƴƝ ƴŀ ƭŜǘƛǑǘŠ ±łŎƭŀǾŀ IŀǾƭŀ  - potřeby, cíle a rozsah; představení variant tras a ekonomiky; 

http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/hodnoceni-ekonomicke-vyhodnosti/
http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/uspesne-zeleznicni-projekty-velke-britanie/
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stav přípravy a investiční náročnost.   

Yŀƴłƭ 5ǳƴŀƧ-Odra-Labe - představení myšlenky a rozsahu projektu; příležitosti vs. hrozby, potřeby vs. 

prostředky; stav přípravy, investiční náročnost. 
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Národní konference o české infrastruktuře 

 

16. DUBNA 2015: ARI uspořádala ve spolupráci s ministrem dopravy Dane Ťokem konferenci s názvem 

{ǘŀǊǘ őŜǎƪȇŎƘ ttt Ǿ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǌŜΣ kde ministr dopravy ČR a ministerstvo financí ČR, 

představili záměr akcelerovat rozvoj dopravní infrastruktury v ČR využitím širších kompetencí 

soukromého sektoru a infrastrukturního financování při zajištění dlouhodobě udržitelné kvality 

dopravní infrastruktury v ČR. Byly oficiálně představeny pilotní PPP projekty rezortu dopravy. 

Předmětem panelových diskuzí byly předpoklady úspěchu a očekávání veřejného a soukromého 

sektoru za aktivní účasti ministra dopravy, českých a zahraničních expertů. ARI zprostředkovala 

odbornou diskuzi o mezinárodní dobré praxi a účastníci vyjádřili své názory a očekávání ohledně 

prezentovaných pilotních projektů.  

Konference proběhla v konferenčním sále Slovanského domu pod patronátem 5ŀƴŀ £ƻƪŀΣ ƳƛƴƛǎǘǊŀ 

doǇǊŀǾȅ 2w ŀ ǾŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ǎ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾŜƳ ŦƛƴŀƴŎƝ 2wΦ  

 

10. PROSINCE 2014 proběhla podzimní část błǊƻŘƴƝ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎŜ ƻ őŜǎƪŞ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǌŜ нлмпΦ Cílem 

konference bylo podnítit politickou a odbornou diskuzi na vybraná téma, která brzdí plynulost rozvoje 

v oblasti dopravní infrastruktury v ČR. Konference proběhla v konferenčním centru hotelu Marriot pod 

záštitou ƛƴƎΦ LǾŀƴŀ tƛƭƴŞƘƻΣ ǇǌŜŘǎŜŘȅ ƘƻǎǇƻŘłǌǎƪŞƘƻ ǾȇōƻǊǳ tƻǎƭŀƴŜŎƪŞ ǎƴŠƳƻǾƴȅ tŀǊƭŀƳŜƴǘǳ 2wΣ 

.ǊƛǘǎƪŞ ŀƳōŀǎłŘȅ Ǿ Praze, .ǊƛǘǎƪŞ ƻōŎƘƻŘƴƝ ƪƻƳƻǊȅ a 2ŜǎƪŞ ŀǎƻŎƛŀŎŜ ƪƻƴȊǳƭǘŀőƴƝŎƘ ƛƴȌŜƴȇǊǻ 

ARI na konferenci ǇǌŜŘǎǘŀǾƛƭŀ ƳŜȊƛƴłǊƻŘƴƝ ŘƻōǊƻǳ ǇǊŀȄƛ jako inspiraci. Proběhla diskuze se zástupci 

MMR a EBRD o principech zadávání a hodnocení infrastrukturních zakázek, byly představeny aktivity 

vedoucí k narovnání obchodních podmínek na vyvážené mezinárodní standardy FIDIC, byla 

představena ambice zadávání metodou Design-Build a aktuální stav přípravy zákona o liniových 

dopravních stavbách.  

 

16. DUBNA 2014: ARI uspořádala první ročník błǊƻŘƴƝ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎŜ ƻ őŜǎƪŞ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǌŜ нлмп a 

představila svůj dokument „нлмпΥ wƻƪ ȊƳŠƴ Ǿ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǌŜ“, ve kterém jmenovitě navrhla 

změny, jejichž zavedení povede k lepšímu hospodaření státu a ušetří desítky miliard korun 

prostřednictvím rychlejší přípravy a efektivnějšího řízení realizace dopravní infrastruktury v ČR. 

Konference proběhla v konferenčním centru ČNB pod patronátem !ƴǘƻƴƝƴŀ tǊŀŎƘŀǌŜΣ ƳƛƴƛǎǘǊŀ 

ŘƻǇǊŀǾȅ 2wΣ ōǊƛǘǎƪŞ ǾŜƭǾȅǎƭŀƴƪȅƴŠ Wŀƴ ¢ƘƻƳǇǎƻƴ ŀ .ǊƛǘǎƪŞ ƻōŎƘƻŘƴƝ ƪƻƳƻǊȅ Ǿ Praze. 

ARI touto konferencí založila tradici otevřené diskuze politických a odborných elit, zástupců 

investorských organizací a soukromých dodavatelů nad výzvami v oblasti veřejné infrastruktury 

a způsobech jejich naplnění. Účastníci otevřeně vyjádřili svůj názor a zhodnotili, zda vývoj a činnost 

státu za poslední období naplnila jejich vize a očekávání.  

http://www.ceskainfrastruktura.cz/akce/druha-cast-narodni-konference-o-ceske-infrastrukture-2014/
http://www.ceskainfrastruktura.tv/udalost/start-ceskych-ppp-v-dopravni-infrastrukture/
http://www.ceskainfrastruktura.cz/akce/narodni-konference-o-ceske-infrastrukture-2014/
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Publikace 

 

 

bŠƳŜŎƪƻΥ ½ŀǾłŘŠƴƝ ǇƻǎǘǳǇƻǾŞƘƻ 

Ǉƭłƴǳ ŘƛƎƛǘŀƭƛȊŀŎŜ Ǉǌƛ ǇǌƝǇǊŀǾŠ ŀ 

realizaci staveb (leden 2017) 

Stav zavádění BIM v oblasti německé 

dopravní infrastruktury včetně popisu 

stavu pilotních projektů, procesů 

standardizace a budoucích kroků. 

  

  

5ƻǇƻǊǳőŜƴƝ YƻƳƛǎŜ ǇǊƻ ǊŜŦƻǊƳǳ 

ǾȇǎǘŀǾōȅ ǾŜƭƪȇŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǻ Ǿ      

bŠƳŜŎƪǳ 

Dokument byl určen pro Kulatý stůl ARI: 

Reformy v německé infrastruktuře - Nový 

přístup k realizaci velkých projektů (14. 

října 2016).  

  

bŠƳŜŎƪƻΥ wƻŀŘƳŀǇ ŘƛƎƛǘłƭƴƝ 

ǇǊƻƧŜƪǘƻǾŞ ǇǌƝǇǊŀǾȅ ŀ ǾȇǎǘŀǾōȅ 

(prosinec 2015) 

Roadmap má napomoci zavádět 

moderní IT procesy a technologie při 

projektování, výstavbě a provozování 

objektů ve stavebnictví. 

  

LǳƪłǑ YƭŜŜΣ hƴŘǌŜƧ wǳőƪŀΥ  

9ŦŜƪǘƛǾƴƝ ǌŜǑŜƴƝ ǎǇƻǊǻ ǾŜ ǎǘŀǾŜōƴƛŎǘǾƝ 

- !ŘƧǳŘƛƪŀŎŜ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ǊŀŘȅ ǇǊƻ 

ǌŜǑŜƴƝ ǎǇƻǊǻ 

Dokument byl určen pro Kulatý stůl ARI-

/!/9Υ tǌŜŘŎƘłȊŜƴƝ ǎǇƻǊǻƳ ǾŜ ǾȇǎǘŀǾōŠ 

a jeƧƛŎƘ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾƴƝ ǌŜǑŜƴƝ (5. listopadu 

2014). 

  

[ǳƪłǑ YƭŜŜΥ ½ƳŠƴȅ ǇǌŜŘƳŠǘǳ ŀ ŎŜƴȅ 

ŘƝƭŀ ǾŜǌŜƧƴȇŎƘ ȊŀƪłȊŜƪ ƴŀ ǎǘŀǾŜōƴƝ 

ǇǊłŎŜ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ ƧŜƧƛŎƘ ǊŜŀƭƛȊŀŎŜ 

v ƪƻƴǘŜȄǘǳ ƴƻǾŞ ǎƳŠǊƴƛŎŜ 9¦ ǇǊƻ 

ȊŀŘłǾłƴƝ ǾŜǌŜƧƴȇŎƘ ȊŀƪłȊŜƪ 

Dokument byl určen pro Kulatý stůl 

ARI: StandaǊŘȅ CL5L/ Ǿ 2w (29. září 

2015). 

  

[ǳƪłǑ YƭŜŜΥ ½ŀŘłǾłƴƝ ǾȇǎǘŀǾōƻǾȇŎƘ 

ǇǊƻƧŜƪǘǻ ƳŜǘƻŘƻǳ 5ŜǎƛƎƴ-Build 

Dokument byl určen pro Yǳƭŀǘȇ ǎǘǻƭ 

!wLΥ ½ŀŘłǾłƴƝ ƳŜǘƻŘƻǳ 5ŜǎƛƎƴ-Build 

(19. června 2014). 

  

[ǳƪłǑ YƭŜŜΥ {ǇǊłǾŀ ȊŀƪłȊƪȅ 

(Contract Administration) 

Dokument byl určen pro Kulatý stůl 

ARI-/!/9Υ {ǇǊłǾŎŜ ǎǘŀǾōȅ ŘƭŜ CL5L/ 

(10. září 2014). 

  

нлмпΥ wƻƪ ȊƳŠƴ Ǿ ŘƻǇǊŀǾƴƝ 

ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǌŜ 

ARI u příležitosti dubnové Národní 

konference o české infrastruktuře 2014, 

ve kterém doporučila 24 konkrétních 

opatření v osmi oblastech. 

 

  

[ǳƪłǑ YƭŜŜΥ ½ŀƘǊŀƴƛőƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ 

Ǉǌƛ ȊŀŘłǾłƴƝ ǾȇǎǘŀǾōƻǾȇŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǻ 

ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ 

Dokument by určen pro účastníky 

dubnové Národní konference o české 

infrastruktuře 2014.  

http://www.ceskainfrastruktura.cz/temata/exekutivni-shrnuti-zpravy-reformni-komise/
http://www.ceskainfrastruktura.cz/temata/roadmap-digitalni-projektove-pripravy-a-vystavby-bim/
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Stanoviska, komentáře a doporučení 

2017 ARI-SVS: {ǇƻƭŜőƴŞ ǎǘŀƴƻǾƛǎƪƻ ƪŜ ȊǇǻǎƻōǳ ǾȅǇƻǌłŘłƴƝ ŀ ȊŀǇǊŀŎƻǾłƴƝ ǇǌƛǇƻƳƝƴŜƪ ƪ ƴłǾǊƘǳ ½ht 

őŜǊǾŜƴŞ ƪƴƛƘȅ CL5L/ ǇǊƻ ǎǘŀǾōȅ {¿5/Φ 

 ARI-CACEΥ tǌƛǇƻƳƝƴƪȅ ƪ ½ht ōƝƭŞ ƪƴƛƘȅ CL5L/ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴŞ y{5 ǇǊƻ a52w. 

 Doporučení k zadání dopravního modelu a průzkumu mobility pro SŽDC. 

 Shrnutí připomínek a doporučení písemných reakcí na tržní konzultaci pro SŽDC – neveřejné. 

2016 błǾǊƘ ǇƻȊƳŠƶƻǾŀŎƝƘƻ ƴłǾǊƘǳ ƪŜ {ǘŀǾŜōƴƝƳǳ Ȋłƪƻƴǳ a Ȋłƪƻƴǳ пмс/2009. 

 !ƴŀƭȇȊŀ ƳƻȌƴȇŎƘ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾƴƝŎƘ ȊƳŠƴ Ȋŀ ǵőŜƭŜƳ ȊƭŜǇǑŜƴƝ ŀ ǳǊȅŎƘƭŜƴƝ ǇƭłƴƻǾłƴƝ ŀ ǇƻǾƻƭƻǾłƴƝ 

ƪƭƝőƻǾȇŎƘ ƭƛƴƛƻǾȇŎƘ ŘƻǇǊŀǾƴƝŎƘ ǎǘŀǾŜō ǇǊƻ a52wΦ 

 Stanoviǎƪƻ ƪŜ ƪƻƴŎŜǇǘǳ ŘƻƪǳƳŜƴǘǳ a52w !ƴŀƭȇȊŀ ǇƻǘŜƴŎƛłƭǳ ǊƻȊǾƻƧŜ ǊȅŎƘƭȇŎƘ ȌŜƭŜȊƴƛőƴƝŎƘ ǎǇƻƧŜƴƝ. 

 ARI-{±{Υ tǌƛǇƻƳƝƴƪȅ ƪ ½ht őŜǊǾŜƴŞ ƪƴƛƘȅ CL5L/ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴŞ {¿5/Φ 

 Připomínky k návrhu vyhlášky MMR o stanovení podrobností vymezení předmětu VZ na stavební práce. 

 Připomínky k návrhu zákona, kterým se mění zákon č. 100/2001 Sb. (EIA). 

 Návrh dalšího postupu v investorské přípravě dopravních staveb opírajících se stanoviska EIA vydaná 

dle z. 244/1992 Sb. (MDČR).  

 Komentář k zadávacím podmínkám VZ na poskytování právních služeb (ŘSD). 

 {ǘŀƴƻǾƛǎƪƻ ƪ ȊŀǾŜŘŜƴƝ .La Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ Ǿ 2wΦ 

 Stanovisko k rozhodnutí ÚOHS zrušit zadávací řízení VZ na poradce státu PPP projektu D4. 

 {ǘŀƴƻǾƛǎƪƻ ƪ ȊŀǾŜŘŜƴƝ ŘƻōǊŞ ǇǊŀȄŜ ǇƻǎǳȊƻǾłƴƝ 9L! Ǿ 2w. 

 Připomínky k návrhu MMR pro nařízení vlády o stanovení bližších podmínek pro posouzení 

přiměřenosti podmínek účasti v zadávacím řízení. 

2015 {ǘŀƴƻǾƛǎƪƻ ƪ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ƴŀōƝŘŜƪ ƴŀ ±½ ƛƴǘŜƭŜƪǘǳłƭƴƝ ǇƻǾŀƘȅ Ǿ ƪƻƴǘŜȄǘǳ ƴƻǾŜƭȅ ½±½Φ 

 Připomínky k návrhu novely Stavebního zákona. 

 PPP Advisors to the state: R4 Summary & Recommendation Paper. 

 Market Consultation Response to PIM Czech R4 highway PPP. 

 Připomínky ke smluvním podmínkám pro výstavbu pozemních a inženýrských staveb projektovaných 

objednatelem. 

 Připomínky k zadávacím podmínkám ŘSD pro hodnocení ekonomické výhodnosti u VZ na služby. 

 tǌƛǇƻƳƝƴƪȅ ƪŜ αǎƳƭǳǾƴƝƳ ǇƻŘƳƝƴƪłƳ ς ±ht őŜǊǾŜƴȇ CL5L/άΦ 

 Komentář k zadávacím podmínkám VZ na poradce PPP projektu R4. 

 Komentář k zadávacím podmínkám VZ na poskytování právních služeb. 

 Připomínky k aktualizaci vyhlášky č. 230/2012 Sb., jakož i č. 231/2012 Sb., v souvislosti s přijetím 

nového ZZVZ. 

 Stanovisko k výběru technicko-organizačního poradce pro tendr na provoz mýta. 

 Kvalifikační předpoklady zakázek na stavební činnost. 

 Stanovisko k materiálu MMR pro vládu ČR k přiměřenosti požadavků na technickou kvalifikaci a na 

obchodní podmínky. 

 Stanovisko k veřejné zakázce MDČR na poradce projektu PPP R4. 

2014 Stanovisko ke způsobu zadávání metodou DB. 
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 Stanovisko k neutrální a nezávislé roli správce stavby dle FIDIC. 

2014 Stanovisko k tématu optimálního způsobu zadávání metodou DB v dopravě. 

 Stanovisko k Adjudikaci. 

 Stanovisko k přípravě nového zadávacího prostředí. 

 Věcný záměr zákona o liniových dopravních stavbách. 

 Návrh legislativní změny v oblasti výkupů pozemků. 

 Nový překlad žluté knihy FIDIC. 

 Připomínkování přípravy metodiky zadávání metodou Design-Build. 

 Nový překlad červené knihy FIDIC. 

 Komentáře a doporučení ke způsobu implementace a znění nového ZVZ. 

 Doporučení k přístupu změn smluv a měřeným kontraktům. 
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Pracovní skupiny 

tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀΥ ½ŜŦŜƪǘƛǾƴŠƴƝ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾȅ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǇǌƝǇǊŀǾȅ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ 

Garant: aƎǊΦ WƻǎŜŦ IƭŀǾƛőƪŀ, Havel Holásek & Partners, m: 605 234 245, e: josef.hlavicka@havelholasek.cz 

Postoj: ARI prosazuje legislativní a systémové změny v rezortu dopravy s cílem stabilizovat, zefektivnit a zrychlit 

ƴŀǇƭƶƻǾłƴƝ ŎƝƭǻ ŘƻǇǊŀǾƴƝ Ǉƻƭƛǘƛƪȅ 2wΦ  

  

tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀΥ ½ƭŜǇǑŜƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ȊŀŘłǾłƴƝ ǾŜǌŜƧƴȇŎƘ ȊŀƪłȊŜƪ 

Garant: aƎǊΦ !ŘŞƭŀ IŀǾƭƻǾłΣ [[ΦaΦ, Havel Holásek & Partners, m: 605 181 123, e: adela.havlova@havelholasek.cz 

Postoj: ARI prosazuje ƛƳǇƭŜƳŜƴǘŀŎƛ ƴƻǾȇŎƘ ȊŀŘłǾŀŎƝŎƘ ǎƳŠǊƴƛŎ 9¦ Ǿ ǇƭƴŞƳ ȊƴŠƴƝ ōŜȊ ƻƳŜȊƻǾłƴƝ ŀ ȊǇǌƝǎƶƻǾłƴƝ. 

Hlavním cílem implementace by měla být větší hospodárnost zadávání veřejných zakázek a koncesních 

smluv. Korektní, efektivní a nekorupční prostředí veřejného zadávání ƴŜƳǻȌŜ ōȇǘ ǊŜƎǳƭƻǾłƴƻ ǇƻǳȊŜ 

ȊłƪƻƴŜƳ ƻ ǾŜǌŜƧƴȇŎƘ ȊŀƪłȊƪłŎƘΣ ŀƭŜ ƳŠƭƻ ōȅ ōȇǘ Řłƴƻ ƧŀǎƴŠ ŦǳƴƎǳƧƝŎƝƳ ȊŀŘłǾŀŎƝƳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳ, které by 

mělo přinášet jasná pravidla, jak zadávat a hodnotit ekonomicky správně.  

  

tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀΥ tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀ ǇǊƻ .La 

Garant: (Neobsazenoύ LƴƎΦ ¢ƻƳłǑ WŀƴŜōŀ, ARI, m: 606 640 251, e: tomas.janeba@ceskainfrastruktura.cz 

Postoj: ARI je zastoupena v pracovní skupině SFDI pro zavedení BIM v rezortu dopravy. Cílem ARI je ve spolupráci 
s Odbornou radou pro BIM (CzBIM) podpořit sjednocení komunikace, názorů a zájmů trhu při vzniku 
metodických dokumentů a zajistit přenos zahraničních zkušeností s koncepčním zaváděním BIM. 

  

tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀΥ tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀ ƪ vysokorychlostnƝƳ ǘǊŀǘƝƳ 

Garant: LƴƎΦ aƛŎƘŀƭ .ŀōƛő, Mott MacDonald, m: 605 226 247, e: Michal.Babic@mottmac.com  

  

tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀΥ tǊƻǎŀȊŜƴƝ ǾȅǾłȌŜƴȇŎƘ ƻōŎƘƻŘƴƝŎƘ ǇƻŘƳƝƴŜƪ ǾŜ ǾȇǎǘŀǾōŠ 

Garant: W¦5ǊΦ [ǳƪłǑ YƭŜŜΣ tƘΦ5Φ, Klee-Consulting, m: 724 980 376, e: klee@email.cz 

Postoj: ARI prosazuje užívání vyvážených obchodních podmínek vycházejících z mezinárodně uznaných vzorů 

FIDIC veřejnými zadavateli, zejména v rezortu dopravy. Bez kvalitních smluvních pravidel hry 

respektujících obecné zásady pro optimální alokaci rizik vzniká potenciál pro neefektivitu, spory a 

dlouhodobě nekvalitní soutěžní prostředí. 

  

tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀΥ ½ŀŘłǾłƴƝ ƳŜǘƻŘƻǳ 5ŜǎƛƎƴ-Build 

Garant: W¦5ǊΦ [ǳƪłǑ YƭŜŜΣ tƘΦ5Φ, Klee-Consulting, m: 724 980 376, e: klee@email.cz 

Postoj: ARI prosazuje užívání způsobu zadávání metodou Design-Build na základě „Žluté knihy FIDIC“ pro 

ǾƘƻŘƴŞ ǇǊƻƧŜƪǘȅΣ ǳ ƪǘŜǊȇŎƘ Ƴł ǘŀǘƻ ƳŜǘƻŘŀ ǾȇȊƴŀƳ. Tato metoda je, dle názoru ARI, vhodná pro 

výstavbu celků, jako jsou mosty, tunely, složitější úseky tras nebo dodávky pozemních staveb a 

technologických celků, kde prioritou zadavatele je (i) využití technické invence uchazečů o veřejnou 

zakázku při nalezení inovativního řešení, nebo co (ii) nejrychlejší zprovoznění stavby - pomocí částečného 

překrytí fáze projektování a realizace. 

mailto:josef.hlavicka@havelholasek.cz
mailto:adela.havlova@havelholasek.cz
mailto:tomas.janeba@ceskainfrastruktura.cz
mailto:Michal.Babic@mottmac.com
mailto:klee@email.cz
mailto:klee@email.cz
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Pro metodu Design-Build je příznačná ƻŘǇƻǾŠŘƴƻǎǘ Ȋŀ ǇǊƻƧŜƪǘƻǾƻǳ ŘƻƪǳƳŜƴǘŀŎƛ ƴŀ ǎǘǊŀƴŠ ȊƘƻǘƻǾƛǘŜƭŜ, 

přičemž objednatel specifikuje ve svém zadání pouze ǵőŜƭΣ ǎǘŀƴŘŀǊŘȅΣ ǊƻȊǎŀƘ ŀ ŘŀƭǑƝ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǾȇƪƻƴƻǾł 

ƪǊƛǘŞǊƛŀ ǇƭƴŠƴƝ. Jedná se o smlouvu s paušální cenou bez výkazu výměr. Při použití této metody může 

objednatel přesněji předvídat cenu i lhůtu pro dokončení. Přestože zhotovitel na sebe bere větší riziko 

v souvislosti s projektovou dokumentací, pro úspěch projektu je třeba optimálního rozdělení rizik. 

  

tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀΥ tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀ ǇǊƻ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ 

Garant: LƴƎΦ Wŀƴ ¢ǊƻƧłƪ, ČSOB, m: 603 800 226, e: jtrojak@csob.cz 

Postoj: ARI má zájem formulovat a prezentovat názory na vybraná aktuální témata k financování veřejné 
infrastruktury v ČR, mezi které budou bezpochyby patřit:  
-  Přenos best practice infrastrukturního financování do ČR 
-  Financovatelnost PPP projektů, zejména v rezortu dopravy 
-  Možnosti kombinace finančních nástrojů, dotačních zdrojů EU a infrastrukturního financování. 

 

  

mailto:tomas.janeba@ceskainfrastruktura.cz
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CENTRUM PRO ROZVOJOVÉ TRHY 

K březnu 2017 ARI založila /ŜƴǘǊǳƳ ǇǊƻ ǊƻȊǾƻƧƻǾŞ ǘǊƘȅ (Centrum) - ƪƻƻǊŘƛƴŀőƴƝ ŀ ǇƻŘǇǻǊƴŞ ŎŜƴǘǊǳƳ, 

které aktivně vyhledává komerční příležitosti, spolupracuje s mezinárodními finančními institucemi a 

podporuje integraci českých inženýrů, poradců a dodavatelů do mezinárodního prostředí při přípravě a 

realizaci infrastrukturních projektů na rozvojových trzích. 

Široká členská základna ARI napříč dodavatelským řetězcem umožňuje Centru:  

» využívat ǎȅƴŜǊƎƛŎƪŞƘƻ ŜŦŜƪǘǳ sdílení informací, zkušeností, znalostí a kontaktů, 

» jednotně vystupovat s kredibilitou vůči vládním a mezinárodním finančním institucím, 

» zastupovat a ǇǊƻǎŀȊƻǾŀǘ ǎǇƻƭŜőƴŞ ȊłƧƳȅ členů na mezinárodních rozvojových trzích, 

» efektivně ƳƻƴƛǘƻǊƻǾŀǘ ǊƻȊǾƻƧƻǾŞ ǘǊƘȅ a zprostředkovávat ƪǾŀƭƛǘƴƝ ƴŜǘǿƻǊƪƛƴƎ, 

» zprostředkovávat vznik silných ƪƻƴǎƻǊŎƛƝΣ ƪǘŜǊŞ ōǳŘƻǳ ǵǎǇŠǑƴŠ ǾȅƘǊłǾŀǘ mezinárodní zakázky, 

» aktivně se zapojit do ƳŜȊƛƴłǊƻŘƴƝ ŀƎŜƴŘȅ rozvoje udržitelné infrastruktury. 

Vize 

Centrum podřizuje činnosti své dlouhodobé vizi: 

» český konzultační a dodavatelský sektor bude ǵǎǇŠǑƴŠ ƪƻƴƪǳǊƻǾŀǘ ŀ ȊƝǎƪłǾŀǘ ȊŀƪłȊƪȅ na 

rozvojových trzích v oblasti veřejné infrastruktury, a 

» ARI bude na vybranĨch rozvojovĨch trz²ch partnerem vl§dn²ch a mezinárodních finančních 

institucí a rozvojových agentur pro oblast veřejné infrastruktury. 

Cíle 
Centrum se soustředí na dosažení následujících cílů:  

» získání statutu pozorovatele při ½ŜƭŜƴŞƳ ƪƭƛƳŀǘƛŎƪŞƳ ŦƻƴŘǳ όDǊŜŜƴ /ƭƛƳŀǘŜ CǳƴŘ ς GCF), a 

» vstupu České republiky do !ǎƛƧǎƪŞ ǊƻȊǾƻƧƻǾŞ ōŀƴƪȅ (Asian Development Bank ς ADB). 

Služby 

Centrum poskytuje následující služby: 

1. Monitoring strategických plánů a připravovaných projektů Evropsk® banky pro obnovu a rozvoj 

(EBRD), SvŊtov® banky (WB), Evropsk® komise (EC) a Zelen®ho klimatick®ho fondu (GCF). 

2. IŘŜƴǘƛŦƛƪŀŎŜ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƝ na trzích Pobaltí, východní Evropy, Balkánu, Kavkazu a Střední Asie. 

3. Networking členů ARI a klientů Centra se zástupci rozvojových bank, vládních delegací z 

rozvojových zemí, potenciálních zadavatelů a obchodních partnerů z dodavatelského sektoru. 

4. Asistence při vyhledávání a ověřování ǎƳƭǳǾƴƝŎƘ ǇŀǊǘƴŜǊǻ v rozvojových trzích. 

5. Podpora při ǇǌƝǇǊŀǾŠ ƪƻƳǇŜǘƛǘƛǾƴƝŎƘ ƴŀōƝŘŜƪ a ǾȅƧłŘǌŜƴƝ ȊłƧƳǻ Ǿ ǘŜƴŘǊŜŎƘ. 

6. Poskytování informací o ǇǊłǾƴƝƳ, ƪƻƳŜǊőƴƝƳ a ǇƻƭƛǘƛŎƪŞƳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ rozvojových zemí. 

7. Organizace pravidelných ƪƻƻǊŘƛƴŀőƴƝŎƘ ǎŎƘǻȊŜƪ členů a zástupců mezinárodních institucí. 

 

Více na www.czechinfra.com nebo office@czechinfra.com.   

http://www.czechinfra.com/
mailto:office@czechinfra.com
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ARI ČLENEM TÝMU SPECIALISTŮ UNECE 

NA PUBLIC-PRIVATE-PARTNERSHIP  

ARI je členem ǘȇƳǳ ǎǇŜŎƛŀƭƛǎǘǻ ƴŀ ttt Ǉǌƛ UNECE (9ǾǊƻǇǎƪŞ ƘƻǎǇƻŘłǌǎƪŞ ƪƻƳƛǎƛ h{b) a  

je kontaktním místem pro spolupráci s UNECE pro oblast Public-Private-Partnerships (PPP). 

Šesté setkání mezinárodního týmu specialistů na PPP v Ženevě, tvořeného ze zástupců členských států a 

pozvaných expertů soukromého sektoru, si dalo za cíl vytvořit ƳŜȊƛƴłǊƻŘƴƝ ǎǘŀƴŘŀǊŘȅ ǇǊƻƧŜƪǘǻ tǳōƭƛŎ-

Private-Partnership v oblasti zdravotnictví a silniční infrastruktury, včetně důrazu na transparentnost 

veřejného zadávání a nulovou toleranci korupce. 

Cílem UNECE je prosadit jednotné standardy zadávání a strukturování projektů PPP a tím podpořit širší 

využití tohoto konceptu v Evropě a celém světě. UNECE spolu s EIB, EBRD, IFC vnímají PPP jako 

efektivnější způsob zajištění veřejné infrastruktury a veřejných služeb potřebných pro celosvětový růst.  

Správné využití zkušeností, kapacit a kapitálu soukromého sektoru je podporováno jako efektivní model 

pro realizaci komplexních projektů, kdy je vyžadována paušální cena, dodržení termínů a zajištění 

dlouhodobé kvality a standardu služeb. 

 

ARI ČLENEM DRBF - DISPUTE RESOLUTION BOARD 
FOUNDATION 

ARI je členem Dispute Resolution Board Foundation (DRBF), nadnárodní Asociace rad pro řešení sporů, 

jejíž posláním je propagace předcházení a řešení sporů ve stavebnictví osvědčenou metodou Rad pro 

ǌŜǑŜƴƝ ǎǇƻǊǻ. DRBF poskytuje odbornou asistenci s užitím Rad pro řešení sporů po celém světě 

prostřednictvím obecných i specifických doporučení respektujících podmínky a praktiky lokálních trhů. 

ARI a CACE jsou členy DRBF. 

 

http://www.unece.org/
http://www.drb.org/
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ARI SPOLUPRACUJE S CACE 

ARI úzce spolupracuje s 2Ŝǎƪƻǳ ŀǎƻŎƛŀŎƝ ƪƻƴȊǳƭǘŀőƴƝŎƘ ƛƴȌŜƴȇǊǻ (CACE), jejímž posláním je zlepšovat 

prostředí pro podnikání a prosazovat zájmy projekčních a inženýrských firem spolu se zodpovědností za 

dodání kvalitních služeb ve prospěch společnosti a životního prostředí. CACE zastupuje v ČR zájmy FIDIC, 

jehož je řádným členem od roku 1992. 

!wL ŀ /!/9 ǎǇƻƭŜőƴŠ ǇǊƻǎŀȊǳƧƝ koncepční změny v oblasti veřejné infrastruktury, mezi které patří ǳȌƝǾłƴƝ 

ǾȅǾłȌŜƴȇŎƘ ƻōŎƘƻŘƴƝŎƘ ǇƻŘƳƝƴŜƪ v inženýrské přípravě a výstavbě ǾȅŎƘłȊŜƧƝŎƝŎƘ Ȋ ƳŜȊƛƴłǊƻŘƴŠ 

ǳȊƴłǾŀƴȇŎƘ ǾȊƻǊǻ CL5L/Φ Bez kvalitních smluvních pravidel hry respektujících obecné zásady pro 

optimální alokaci rizik vzniká potenciál pro neefektivitu, spory a dlouhodobě nekvalitní soutěžní 

prostředí. 

ARI a CACE doporučují ǇǊƻ ǎǇǊłǾƴƻǳ ŀ ŜŦŜƪǘƛǾƴƝ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛ ǇǊƻƧŜƪǘǻ v rezortu dopravy tyto kroky: 

1. {ǇǊłǾƴŞ ȊŀŘłǾłƴƝ ŀ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǾŜǌŜƧƴȇŎƘ ȊŀƪłȊŜƪΣ ƪǘŜǊŞ ǳƳƻȌƴƝ ǾȅōǊŀǘ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȅ ƴŜƧǾȇƘƻŘƴŠƧǑƝ ƴŀōƝŘƪǳΣ ƴŜ ǘǳ 

neƧƭŜǾƴŠƧǑƝΦ Současné zadávací prostředí tvořené zákonem o veřejných zakázkách a neexistující metodikou je 

nevhodné pro zadávání výstavbových projektů a přístup státních orgánů k základním principům zadávání a řízení 

infrastrukturních projektů není mnohdy správný a odporuje profesním principům a zdravému rozumu. 

2. ±ȅǳȌƝǾŀǘ ǾȅǾłȌŜƴȇŎƘ ƻōŎƘƻŘƴƝŎƘ ǇƻŘƳƝƴŜƪ ǇƻŘƭŜ ƳŜȊƛƴłǊƻŘƴƝƘƻ ǎǘŀƴŘŀǊŘǳ CL5L/ v ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǇƻȊƳŠƴŠƴŞ ǇƻŘƻōŠ, 

včetně daného rozdělení rizik mezi objednatele a zhotovitele podle jednotlivých knih FIDIC a ponechání role 

neutrálního správce stavby a mechanismů pro předcházení sporů a jejich řešení (tzv. rad pro řešení sporů). 

3. 9ŦŜƪǘƛǾƴƝ ǎǇǊłǾŀ όǌƝȊŜƴƝύ ȊŀƪłȊŜƪΦ Správce stavby musí být neutrální na objednateli i zhotoviteli a má mít jasně 

vymezené kompetence a vymahatelnou odpovědnost. Současná praxe, kdy správcem (manažerem) stavební zakázky 

je interní zaměstnanec státní investorské organizace, je v rozporu s pravidly neutrality a nezávislosti (zejména od 

politického vlivu) a nezajišťuje dostatečnou vymahatelnost odpovědnosti, neboť splývá ve „skupinové“ odpovědnosti. 

4. {ȅǎǘŞƳ ǇǌŜŘŎƘłȊŜƴƝ ŀ ǊȅŎƘƭŞƘƻ ǌŜǑŜƴƝ ǎǇƻǊǻΣ které na výstavbových projektech nevyhnutelně vznikají. Správným 

přístupem je zlepšit přípravu a následně zavést rychlé a odborné řešení případných sporů prostřednictvím rad pro 

řešení sporů podle FIDIC. 

 

ARI PROSAZUJE FIDIC 

FIDIC (Fédération Internationale des Ingénieurs Conseils) je mezinárodní federace konzultačních 

inženýrů, nevládní organizace uznávaná Spojenými národy, Světovou bankou, Evropskou komisí, 

významnými světovými bankami a nadnárodními institucemi. CL5L/ ǾȅŘłǾł ǾȊƻǊȅ ƻōŎƘƻŘƴƝŎƘ ǇƻŘƳƝƴŜƪ 

pro oblast přípravy, realizace a správy staveb, které patří v mezinárodní stavební praxi k nejčastěji 

užívaným podkladům pro uzavírání smluv. Jsou flexibilní a univerzální pro všechny druhy stavebních 

prací a technologií, jak pro pozemní stavby, práce malého rozsahu, tak i pro velké investiční celky a 

infrastrukturní projekty. Jsou běžně užívány nejen veřejnými, ale také soukromými investory po celém 

světě.  

!wL ŀ /!/9 ȊŀǎǘłǾŀƧƝ ƴłȊƻǊΣ ȌŜ ǎƻǳőŀǎƴł ǇƻŘƻōŀ ǎƳƭǳǾ CL5L/ ǳȌƝǾŀƴȇŎƘ Ǿ ǊŜȊƻǊǘǳ ŘƻǇǊŀǾȅ ȊƴŜƳƻȌƶǳƧŜ 

ŜŦŜƪǘƛǾƴƝ ǇǌƝǇǊŀǾǳ ŀ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛ ǎǘŀǾŜō dopravní infrastruktury. Rezort dopravy neumožňuje neutrální 

správu zakázek, neadekvátně přenáší rizika z objednatele na dodavatele, vylučuje efektivní řešení sporů 

a zavedl řadu dalších nesprávných odchýlení. 

 

 

 

http://www.cace.cz/
http://www.fidic.org/
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Asociace pro rozvoj infrastruktury (ARI) 

Czech Infrastructure Association 

spolek zapsaný ve spolkovém rejstříku vedeném u Městského soudu v Praze  

v oddílu L, vložce číslo 14856 s identifikačním číslem: 2667 1395 

(v letech 2004-2012 vedená jako Asociace PPP) 

 

 

¢ƻƳłǑ WŀƴŜōŀ, Prezident ARI 

m: +420 606 640 251 

e: tomas.janeba@ceskainfrastruktura.cz 

 

Gabriela ~ǾŀƴŎŀǊƻǾł, Public Relations 

m: +420 724 930 929 

e: pr@ceskainfrastruktura.cz 

 

 

YŀƴŎŜƭłǌΥ 

Asociace pro rozvoj infrastruktury, z.s. 

110 00  Praha 1, Národní 10/138, Česká republika 

t: +420 222 524 690 

e: office@ceskainfrastruktura.cz 

w: www.ceskainfrastruktura.cz 

w: www.ceskainfrastruktura.tv 

 

 

.ŀƴƪƻǾƴƝ ǎǇƻƧŜƴƝΥ 

Komerční banka, a.s. 

účet: 3545 3162 0207 / 0100 

SWIFT: KOMBCZPP 

IBAN: CZ1601000000354531620207 
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